

## ЦИФРЫ И ФАКТЫ

**Таблица 1. Программа «Честное и демократическое государственное управление». Запрос на оказание финансовой помощи по годам.**

**Table 1. Governing Justly and Democratically, by Account, FY2015-FY2017, FY2018 Estimate, and FY2019 Request**

(current \$ in millions)

	FY2015 Actual	FY2016 Act.	FY2017 Act	FY2018 Est.	FY2019 Req.
<b>TOTAL</b>	1,934	2,273	2,769	2,309	1,413
Assistance to Europe, Eurasia & Central Asia (AEECA)	—	—	401	—	—
Democracy Fund/Other (see note below)	131	393	214	—	—
Development Assistance (DA)	152	326	580	—	—
Economic Support Fund (ESF)/ESDF	1,223	1,138	1,155	—	1,235
International Narcotics & Law Enforcement Affairs (INCLE)	395	390	392	—	178
International Organizations & Programs (IO&P)	22	26	27	—	—
Transition Initiatives	12	—	—	—	—

**Source:** FY2017, FY2018, and FY2019 International Affairs Congressional Budget Justifications.

**Notes:** In the FY2019 request, the DA, AEECA, Democracy Fund, and IO&P accounts are combined with ESF to create a single Economic Support and Development Fund, the total of which is listed in the FY2019 column as ESF. FY2016 allocations group Transition Initiatives, Democracy Fund, and AEECA funds together under the category "Other." FY2018 appropriations account allocations for this objective are not yet available, but total funding for democracy promotion from these accounts is specified in the FY2018 appropriations legislation.

*Легенда к таблице 1 (и расходы в миллионах долларов за 2015-2019 гг.):*

*Первая строка. «Финансовая помощь Европе, Евразии и Центральной Азии»*

*Вторая строка. «Средства, идущие через Фонды Поддержки Демократии»*

*Третья строка. «Помощь в государственном развитии»*

*Четвёртая строка. «Помощь в развитии экономики»*

*Пятая строка. «Помощь в борьбе с наркотиками и внедрения законодательных инициатив»*

*Шестая строка. «Помощь по линии международных организаций и программ»*

*Седьмая строка. «Помощь в транзите к демократии»*

**Table 2. Democracy Promotion Funding by Subcategory, FY2002-FY2019 Req.**

(current \$, in millions)

	FY03	FY04	FY05	FY06	FY07	FY08	FY09	FY10	FY11
<b>Governing Justly and Democratically (GJD), Total</b>	n.a.	n.a.	n.a.	1,758	2,141	2,259	2,702	3,269	2,517
Rule of Law/Human Rights	n.a.	n.a.	n.a.	437	532	608	699	888	758
Good Governance	n.a.	n.a.	n.a.	638	763	762	1,088	1,518	974
Political Competition	n.a.	n.a.	n.a.	203	305	295	433	321	231
Civil Society	n.a.	n.a.	n.a.	480	541	593	482	543	554
	FY03	FY04	FY05	FY06	FY07	FY08	FY09	FY10	FY11
<b>National Endowment for Democracy (NED)</b>	n.a.	n.a.	n.a.	74	74 [99.19] <sup>a</sup>		115	118	118
<b>GJD+ NED (FY2006-present)</b>	n.a.	n.a.	n.a.	1,832	2,215	2,259	2,817	3,387	2,635
<b>Government/Civil Society (pre-FY2006)</b>	1,297	2,925	3,115	n.a.	n.a.	n.a.	n.a.	n.a.	n.a.
	FY12	FY13	FY14	FY15	FY16	FY17	FY18 Est.	FY19 Req.	
<b>Governing Justly and Democratically (GJD), Total</b>	2,826	2,701	1,952	1,934	2,273	2,769	2,309	1,413	
Rule of Law/Human Rights	940	1017	636	659	794	829	n.a.	392	
Good Governance	1,037	942	690	716	886	1,014	n.a.	616	
Political Competition	247	226	168	163	164	221	n.a.	106	
Civil Society	603	516	458	396	429	705	n.a.	299	
<b>National Endowment for Democracy (NED)</b>	118	112	135	135	170	170	170	67	
<b>GJD+ NED</b>	2,944	2,813	2,087	2,069	2,443	2,939	2,479	1,480	

**Source:** FY2002-FY2005 reflect total "Government & Civil Society" sector funding obligations for USAID, State and MCC from the USAID Data Query Page. FY2006-FY2017 data are "actuals," and the FY2019 data are the requested amount, all from annual International Affairs Congressional Budget Justifications. FY2018 data are enacted levels specified in P.L. 115-141.

a. In FY2008, NED funding was appropriated through the Democracy Fund account and included in the GJD total.

Легенда к таблице 2 (и расходы в миллионах долларов за период с 2003 по 2019 гг.):

Первая строка. Программа «Честное и демократическое государственное управление». Запрос на оказание финансовой помощи по годам.

Вторая строка. «Расходы на продвижение принципов верховенства закона и прав человека»

Третья строка. «Расходы на повышение качества государственного управления»

Четвёртая строка. «Расходы на стимулирование политической борьбы»

Пятая строка. «Расходы на развитие гражданского общества»

Шестая строка. «Расходы Национального Фонда в Поддержку Демократии»

Седьмая строка. «Совокупные расходы Фонда в Поддержку Демократии и Программы «Честное и демократическое государственное управление»